
PROTOKoI, Nr V/24
z sesji Rady Miejskiej w Sura2u w dniu 28.08.2024 r. w Miejsko- Gminnym

O5rodku Kultury w Suraiu.

W Sesii Radv Mie skiei uczestniczyli:
- radni Rady Miejskiej
- sohysi

- Burmistrz Suraza Henryk Lapiriski
- Skarbnik Gminy Joanna Lapiriska
- Sekretarz Gminy Marek Uszyriski
- zaproszeni goScie

Lista obecno6ci radnych bior4cych udzial w sesji
lw zal4czeniul

Radni nieobecni:

Slawomir Kubaj

Nagranie zprzebiegu obrad odzwierciedlaj4ce zdarzeniai pelne wypowiedzi os6b
uczeslniczEcych w sesji Rady Miejskiej w Sura2u jest udostgpnione na stronie
Biuletynu Informacji Publicznej pod linkiem:
https ://esesja.tvltransmisje_z_obradl 2l I 3/rada-miej ska-w-surazu.htm

STRESZCZENIE POSIEDZENIA

Pkt.l. Otwarcie V Sesji Rady Miejskiej w Sura2u i stwierdzenie
prawomocnoSci obrad.
Przewodnicz4ca Rady Miejskiej w Sura2u Pani Teresa Poniriska otworzyla
obrady V sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

Na podstawie listy obecnoSci stwierdzila prawomocnoS6 obrad.

Przewodnicz4ca Rady Miejskiej w SuraZu oraz Burmistrz Suru4a zloiryli na rgce
soltys6w gratulacje w zwiqzku z wyborem na funkcjg Soltysa. W strong
ustgpuj4cych soltys6w, kt6rzy w nowej kadencji nie bgd4 juZ piastowa6 tego
stanowiska, skierowano serdeczne podzigkowania za dotychczasowq pracg na
rzecz lokalnej spolecznoSci.
Nastgpnie Przewodnicz4ca Rada Miejskiej w Sura2u i Burmistrz Svu?a zloiryli
Pani Dorocie Marczuk -Dyrektor Zespotu Szk6l i plac6wek Oswiatowo-
Wychowawc4,ch w Sura2u w zwiqzku z odejSciem na emeryturg serdeczne
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podzigkowania za 25 lat pracy na rzecz edukacji oraz gratulacie Pani Joannte

banilczuk w zwi4zku z nominacjq na stanowisko Dyrektora Zespolu Szk6l

i Plac6wek Oswiatowo -Wychowawczych w Sura2u.

Gratulacje zlo2ono r6wnieZ Pani Agnieszce Jarmolowi cz, kt6ra w obecnej

kadencji 2024-2029 bgdzie pelni6 funkcjg Radnej Powiatu Bialostockiego'

Pkt.2. Prryjgcie porzqdku obrad.

Pani Przewod niczqca przedstawila proponowany porz4dek obrad:

1. Otwarcie V Sesji Rady Miejskiej w Sura2u i stwierdzenie

prawomocnoSci obrad.

2. Przyjgcie porzqdku obrad.

3. Ocena przygotowania plac6wek o5wiatowych do roku szkolnego

202412025.

4. Proj ekt uchwaly w sprawie wyraZenia zgody na miesienie

wsp6lwlasnoSci nieruchomoSci polo2onej w obrgbie ewidencyjnym

Deniski, gm. Bielsk Podlaski.

5. Projekt uchwaty w sprawie przyst4pienia do sporzqdzenia planu

og6lnego Gminy Suraz.

6. Projekt uchwaty w sprawie zmian w Statucie Miejsko-Gminnego

OSrodka Pomocy Spolecznej w SuraZu.

7. Projekt uchwaty w sprawie przekazania skargi wedlug wlaSciwoSci.

8. Projekt uchwaly w sprawie pokrycia czgSci koszt6w gospodarowania

odpadami komunalnymi z dochod6w wlasnych niepochodz4cych

z pobranej oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

9. Przyjgcie protokolu obrad z IV sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

't 0. Informacj a B urmi strza Sv aia z podj gty ch dzial ai mig dzy s esj ami.

ll.Zapytania i wolne wnioski
12. Sprawy r6Zne.

l3.Zakoiczenie obrad V sesji Rady Miejskiej w Sura2u.

Przewodnicz4ca Rady Miejskiej zwr6clla sig do zebranych o skladanie uwag do

zaproponowanego porz4dku obrad.

Burmistrz Sura2a Pan Henryk tr-apiriski zloZyl wniosek o wprowadzenie do

porz4dku obrad sesji punktu: Projekt uchwaty w sprawie *yrahenia zgody na

zawarcie porozumienia migdrygminnego w zakresie organizacji publicznego

transportu zbiorowego na obszarze gmin Po5wigtne, tr-apy, Suraz.

Prryst4piono do glosowania wniosku:

Wynik glosowania: 12 os6b za, I osoba nie oddala glosu, przy 13 osobach

obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal4cmlk do protokotu.
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W zwiqzku z zaproponowan4 zrnianq, porz4dek obrad przedstawia sig
nastgpuj4co:

l. Otwarcie V Sesji Rady Miejskiej w SuraZu i stwierdzenie
prawomocno5ci obrad.

2. PrzyjEcie porz4dku obrad.
3. Ocena przygotowania plac6wek o5wiatowych do roku szkolnego

2024/202s.
4. Projekt uchwaty w sprawie wyrulenia zgody na miesienie

wsp6lwlasnoSci nieruchomoSci poloZonej w obrgbie ewidencyjnym
Deniski, gm. Bielsk Podlaski.

5. Projekt uchwaly w sprawie przyst4pienia do sporz4dzenia planu
og6lnego Gminy Suraz.

6. Projekt uchwaty w sprawie zmian w Statucie Miejsko-Gminnego
OSrodka Pomocy Spolecznej w SuraZu.

z. Projekt uchwaly w sprawie przekazania skargi wedlug wlaSciwoSci.
8. Projekt uchwaly w sprawie pokrycia czgsci koszt6w gospodarowania

odpadami komunalnymi z dochod6w wlasnych niepochodzqcych
z pobranej oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

9. Proj ekt uchwaly w sprawie wyru2enia zgody na zawarcie porozumienia
migdrygminnego w zakresie organizacji publicmego transportu
zbiorowego na obszarze gmin PoSwigtne, tr-apy, Swai.

10. Prryjgcie protokolu obradz IV sesji Rady Miejskiej w Surazu.
I 1. Informacja Burmistrza Suraia z podjgtych dzialafi migdzy sesjami.
12. Zapytania i wolne wnioski
13. Sprawy r62ne.
14. Zakoiczenie obrad V sesji Rady Miejskiej w Surazu.

Radni Rady Miejskiej w Sura2u porz4dek obrad przyjgli 13 glosami za,prry 13

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqczntk do protokolu.

Pkt.3. Ocena prrygotowania plac6wek oSwiatowych do
2024t2025.
Informacjg o przygotowaniu plac6wek oSwiatowych do
202412025 przedstawila Pani Dorota Marczuk Dyrektor
i Plac6wek OSwiatowo-Wychowawczych w Sura2u.
Radni nie wnieSli uwag.

roku szkolnego

roku szkolnego
Zespolu Szk6l

Pkt.4. Projekt uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na zniesienie
wsprihvlasno5ci nieruchomo5ci polo2onej w obrgbie ewidencyjnym Deniski,
gm. Bielsk Podlaski.
Projekt uchwaly zostal poddany pod glosowanie.
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Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska odczytala projekt uchwaty

w sprawie vtyraaenia zgody na miesienie wsp6hvlasnosci nieruchomosci

poloZonej w obigbie ewidencyjnym Deniski, gm. Bielsk Podlaski, kt6ry w wyniku

gloro*uriu przyjgty zostal 13 glosami za, ptzy 13 osobach obecnych' jako

Uchwa laNrY12612024
lwykaz im ienny glosowania w zal4czeniu/

Pkt.S. Projekt uchwaty w sprawie przyst4pienia do sporzqdzenia planu

ogrilnego Gminy Sura2.
Sekretarz Gminy Pan Marek Uszyfski zapoznal radnych z projektem uchwaly'

Projekt uchwaly zostal poddany pod glosowanie.

Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Pani Teresa Ponitiska odczytala projekt uchwaty

w sprawie przyst4pienia do sporz4dzenia planu og6lnego Gminy Sura2, kt6ry w

wyniku glosowania przyiety zostal 1l glosami za, I glos przeciw, I osoba nie

oddala glosu, przy 13 osobach obecnych,j
l*ykaz imienny glosowania w zal4czeniul

ako Uchwala Nr Y 127 12024

Pkt.6. Projekt uchwaty w sprawie zmian w Statucie Miejsko-Gminnego
OSrodka Pomocy Spolecznej w Sura2u.
Projekt uchwaty zostal poddany pod glosowanie.

Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska odczytala projekt uchwaty

w sprawie zmian w Statucie Miejsko-Gminnego O6rodka Pomocy Spolecmej w
Sura2u, kt6ry w wyniku glosowania przyjqty zostal 13 glosami za, ptzy 13

osobach obecnych, jako Uchwala NrY12812024
lwykaz imienny glosowania w zalEczeniu/

Pkt.7. Projekt uchwaly w sprawie przekazania skargi wedlug wlaSciwoSci.

Projekt uchwaly zostal poddany pod glosowanie.

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska odczytala projekt uchwaty

w sprawie przekazania skargi wedlug wlaSciwoSci, kt6ry w wyniku glosowania

przryJgty zostal 13 glosami za,, przy 13 osobach obecnych, jako Uchwala Nr
Yt29t2024
lwykaz imienny glosowania w zal4czeniu/

Pkt.8. Projekt uchwaty w sprawie pokrycia czgSci koszt6w gospodarowania
odpadami komunalnymi z dochod6w wlasnych niepochodz4cych z pobranej
oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Radny Pan Krzysztof Bibulowicz zwricil sig z pytaniem, jaka to jest kwota?

Burmistrz Sura2a Pan Henryk tr-apiriski stwierdzil, iz na chwilq obecn4 tej kwoty
nie mamy. Tak, jak informowaliSmy Paristwa na spotkaniach komisji przyjqcie

tej uchwaty pozwoli c)'t. ,,w przypadku gdy zabraknie Srodk6w na pokrycie

zobowiqzah, Zeby moZna bylo Srodkami z budZetu pokryd t4 r6znic9. Jak sig

zamknie ten rok, trudno przewidziei. Gdyby nie bylo zaleglo6ci, to moZliwe,, 2e
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ten rok zamkn4l by sig na zero. w latach poprzednich byly nadwyiki z lat
wczeSniejszych, w tej chwili nie ma ju2 tych nadwyZek.,'
Radna Pani Julita Dziemianiuk zwr6cila sig z pytaniem, jaki jest okres platnosci
faktury, kt6rq gmina bgdzie musiala oplaci(?
Burmistrz Sura2a stwierdzil, izjest to okres zazwyczaj 30 dni, firma wystawia
fakturg zazvvyczaj do 10 dnia kuldego miesi4ca. Dobrze jest, aby zobowiqzania
nie przechodzily na nastgpny rok.
Przewodnicz}ca Rady Pani reresa Poniriska ntr6cila siq z pytaniem do pani
Skarbnik, jaka na dzisiaj jest sytuacja w gospodarce Smieciowej? Cyt. ,,Czy mamy
zalegloSci w tej chwili?"
Burmistrz Sura2a Pan Henryk tr-apiriski stwierdzil, i2zaleglosciz poprzednich lat
to ok. 50 tys. zl. Na koniec czerwcaroku2024 te zalegloSci wyniosly ok. 70 tys.
zl.,po wemvaniach do zaplaty i telefonach zmalaly do kwoty 50 tys. zl.
Przewodnicz4ca Rady Pani Teresa Poniriskazloirylawniosek formalny w sprawie
przesunigcia tego punktu na kolejn4 sesjg. Cyt. ,,Musimy to przemySled,
bgdziemy mieli bliZsze informacje. Zobaczymy, jak te wielko6ci bgd4 siE
ksztaltowa6. Bo na razie mamy w zasadzie nieokreSlonq kwotg."
Sekretarz Gminy Pan Marek Uszyriski stwierdzil, i2 przelolenie tego projektu
uchwaly na kolejnq sesjg nic nie zmieni. Z tego wzglgdu,Zeby w spos6b legalny
i formalny moZna bylo pokryi ewentualnie zbud2etu gminy brakujqce Srodki na
gospodarce Smieciowej. Do korica roku nie ustalimy, jaki bgdzie tonaZ Smieci
ijaki bgdzie poziom tego zadtuZenia. W poprzednich latach nie bylo tego klopotu
ztego wzglgdu, 2e mieliSmy wygenerowane oszczgdnoSci z poprzednich lat, kt6re
pokrywaty brakuj4ce kwoty. Jednak na chwilg obecn4 zostaly te oszczgdnoSci
wykorzystane, dlatego brakuj4cq kwotg bgdziemy mogli pokry6 Srodkami
zbudhetu, pod warunkiem przyjgcia tego projektu uchwaty.
Radna Pani Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojdazwrocila sig z pytaniem, czy ta
kwota do uregulowania bgdzie wynikala z ostatniej faktury, kt6ra wptynie
w grudniu? Nadmienila rudna,i2powylszy projekt uchwaty po konsultacjach na
komisjach uwzglgdnia jedynie doplatg w roku biel4cym. Cyt. ,,Poniewa2
pracownicy Urzgdu, Pan Burmistrz nie bgdzie m6gl wykonai platnoSci, nie maj4c
naszej zgody."
Skarbnik gminy Pani Joanna tr-apiriska poinformowala, i2 cyt. ,,grudniowa faktura
zostanie wystawiana do l0 stycznia bgdziemy mieli informacje, ile wagowo
wynosity Smieci i ile musimy zaplaci(. za miesiqc grodzien w miesi4cu styczniu
nastgpnego roku." Poinformowala radnych o terminach platnoSci zaodpady.
Sekretarz Gminy Pan Marek Uszyriski stwierdzil, iz osobom zalegaj4cym
z platno5ciami s4 na bieZ4co wysylane upomnienia i wystawiane tytuty.
Radny Pan Bogdan Owczarczuk zwr6cil sig z pytaniem, czy w budzecie sq
zabezpieczone Srodki na ten cel?
Skarbnik Gminy Pani Joanna I-apiriska stwierdzila, i2 nie moiemy na chwilg
obecn4 zabezpieczyi konkretnej kwoty, bo nie wiemy, ile ona wyniesie, ale jak
bgdzie trzeba to skorzystamy z wolnych Srodk6w w bud2ecie.
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Radna Pani Agnieszka Edyta Filipczuk- zamojdazwr6cila sig z pytaniem, jakiego

rzgdu placone s4 kwoty firmie odbieraj4cej z terenu naszej gminy odpady?

Skarbnit< Gminy Pani Joanna l-apiriska stwierdzila, i2 te kwoty s4 r62ne od 50 do

80 tys. zl. w zaleanoilci od ilosci zebranych zmieszanych odpad6w i od ilosci

oapaaow selektywnych. Poinformowala,i2nadziei dzisiejszy wptynglo 356 tys.

zl. - dochody zoplatzaodpady, a po stronie wydatk6w jest 370 tys. zl', wigc

r62nica jest ujemna i wynosi 20 tys. zl.

Zarz4dzono przerwg na wprowadzenie wniosku formalnego.
po przerwie P rzewodniczqca Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska wycofala sw6j

wniosek formalny.
Projekt uchwaly zostal poddany pod glosowanie.

Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska odczytala projekt uchwaly

w sprawie pokrycia czE6ci kosa6w gospodarowania odpadami komunalnymi z

dochod6w wlasnych niepochodz4cych z pobranej oplaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi, kt6ry w wyniku glosowania przyigty zostal 13 glosami

za,Wry 13 osobach obecnych,j ako Uchwala Nr V/30/2024
lwykaz imienny glosowania w zal1czeniu/

Pkt.g. Projekt uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na zawarcie
porozumienia migdzygminnego w zakresie organizacji publicznego

transportu zbiorowego na obszarze gmin PoSwigtne, Lapy, Sura2.
Burmistrz Sura2a Pan Henryk Lapiriski stwierdzil, i2 na spotkaniach komisji
wskazal radnym,, i2 tocz4 sig rozmowy z sqsiednimi gminami w sprawie

przywr6cenia bylego kursu PKS, kt6ry na terenie SuraZa byl w godz. rannych 705

z dojazdem do tr-ap na godz. 715-20 or* powrotny do Sura2a ok. godz.l 500 .

Radna Pani Anna Wilenta zwr6clla sig z pytaniem, jak wygl4da sltuacja kurs6w

w kierunku Bialegostoku? Czy trwaiE rozmowy z gmin4 TuroSri KoScielna?

Zdaniem radnej jeden kurs powinien zosta{ gdyZ w chwili obecnej mieszkaricy

nie maj4 czym doje2dia6 do pracy, bo oba kursy ranne zostaly zlikwidowane.
Burmistrz Suraza Pan Henryk Lapiriski stwierdzil, iz trwaiq roznowy z gmin1

TuroSrl KoScielna i jest du2a szansa, 2e jeden kurs ranny o godz. 6 00 powr6ci na

trasg, przynajmniej do korica roku.
Radna Pani Anna Wilenta wnioskowala o odpisanie na podanie mieszkafcom
Zawyk w tym temacie.
Burmistrz Sura2a stwierdzll,i|iak bgdzie mial 100% pewnoS6 przywr6cenia tego

kursu, w6wczas odpowie mieszkaricom.
Radny Pan Pawel Jaroszko, czy ten kurs obejmuje r6wnie2 miejscowoS6 Lesznig
i Doktorce.
Burmistrz Sura2a Pan Henryk tr-apiriski stwierdzil, i2 sprawdzi czy dane

miejscowoSci s4 ujgte w tym kursie.

Radna Pani Agnieszka Edyta Filipczuk Zamojda zwt6clla sig z pytaniem , czy 1u2

wiadomo jaki to bgdzie koszt?
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Burmistrz Sura2a Pan Henryk tr-apiiski stwierdzil, i2 na koszt ma ilosi
zakupionych bilet6w przez mieszkaric6w gminy, wigksza ich ilos6 wplywa na
zmniejszenie dotacj i gminy. Stwierdzil, i2 kurs autobusu do l-ap - gming suraz
bgdzie kosaowal ok. I 000- I 100 zl. netto miesigcmie.
Radna Pani Julita Dziemianiuk stwierdzila, iz jezeli ju| decyzja bgdzie podigta
i bgdq pewne informacje, to naleiry ie upublicznii na stronie intemetowej, tak
Zeby szybko informacja dotarla do mieszkaric6w.
Sohys miejscowo5ci Sredziriskie stwierdzil, iZ cyt. ,,ten kurs ranny pKS jest
dobry, tylko za dlugo jedzie i cena biletu jest za wysoka. Nikt nie bgdzie jefldzil,
bo du2o dzieci jest woZonych na pociqg do Zimnoch.', Zdaniem sohysa pKS
powinno na tq trasg kierowa6 mniejszego busa.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ PKS te2 ma swoje problemy i nie do nas naleZy ich
ukierunkowanie. Prowadzone sq rozmowy z PKS-em w sprawie przedtuZenia
trasy autobusu szkolnego, kt6ry wyjeldhalby o l0 min wczeSniej, zbieral
mieszkaric6w miejscowoSci Zawyk, Rynki, Sredziriskie, Zimnochy w kierunku
PKP Zimnochy. Zdaniem Radnego Pana Pawla Jaroszko mo2na by przedluryt
ten kurs o miejscowoSi Doktorce, Lesznia, Strabla dworzec PKP.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 przedhthenie trasy do stacji PKP w Zimnochach
kursu szkolnego przedtuiry sig ok. 1,5 km., natomiast do Strabli przedlury sig ok.
5 km wigcej.
Projekt uchwaty zostal poddany pod glosowanie.
Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska odczytalaprojekt uchwaty
w sprawie wyrr2enia zgody na zawarcie porozumienia migdzygminnego
w zakresie orgarizacji publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin
PoSwiEtne, Lapy,, SuraZ, kt6ry w wyniku glosowania przyjgty zostal 13 glosami
za, przy l3 osobach obecnych, jako Uchwala Nr Y 13112024
lwykaz imienny glosowania w zalqczeniul

Pkt.10. Prryjgcie protokolu obrad z IV sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
Radna Pani Julita Dziemianiuk stwierdzila, i2 powy2szy protok6l zostal
sporz4dzony w nowej wersji - skr6conej. Zwrficila sig z pytaniem, czy jest on
zgodny z naszym statutem, a dokladnie z xt.55 ust. 1 pkt.6?
Protokolantka stwierdzila, i2 protok6l jest streszczeniem posiedzenia obrad
i forma jego jest poprawna.
Radna Pani Julita Dziemianiuk stwierdzila., i2 wszystkie zmiany dotycz4ce
radnych, komisji, sesji powinny byi konsultowane z radnymi.
Radny Pan Bogdan Owczarczuk stwierdzil, i2 protokoty c)4. ,,s4 bardzo wa2ne,
tam jest napisane, to co sig m6wi."
Radna Pani Julita Dziemianiuk stwierdzila, i2 nagranie z sesji trwa czasami
4 godz., a protok6l jest mviELle napisany, jest streszczeniem przebiegu obrad.
Protokoly nie stu24 tylko radnym, ale i mieszkaricom.
Radna Pani Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda stwierdzila, i2 w poprzedniej
kadencji cyt. ,,wrQcz na wniosek mieszkaric6w te protokoly byb * ten spos6b
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pisane, jak do tej pory do ostatniego protokolu, nie m6wi9 o dzisiejszym' Nie

kazdy ogl4da,nie kazdy ma mozliwosd wysluchania, odtworzenia sesji, po prostu

ktos inny woli przeczYtat."
Radna Fani Julita Dziemianiuk stwierdzila, i2 do tej pory bardzo dobrze byl

streszczany przebieg naszej sesji.
przewodnicz4ca Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska zasugerowala, aby wr6ci6

do pisania protokolu z uwzglgdnieniem streszczeri wypowiedzi radnych'

Przystqpiono do glosowania protokolu.

Wynik-glosowania: 3 osoby za, 6 os6b przeciw, 4 osoby sig wstrzymaly, ptzy 13

osobach obecnYch.

lwykaz imienny glosowania w zalqczeniul

Pkt.l1. Informacja Burmistrza Suraia z podjgtych dzialari migdry sesjami'

Burmistrz Sura2a, Pan Henryk tr-apiriski przedstawil informacjq z podjqtych

dzialah migdzy sesjami, tj.:

- spotkanie w miejscowoSci Lesznia w sprawie przepustu na drodze powiatowej

W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele W6d Polskich, Starostwa

Powiatowego i od nas przedstawiciele z Urzgdu. Czekamy terazrra decyzjg W6d

Polskich.

- spotkanie zlekarzem rodzinnym przychodni w Turosni KoScielnej w sprawie

ewentualnego rozszerzenia dzialalnoSci na teren gminy Surir2,

- udzial w wyborach soleckich naszej gminy,

- spotkanie ze Starost4 Powiatu Bialostockiego w sprawie zloaenia wniosku do

Programu Rzqdowego Rozwoju Dr6g Lokalnych,

- spotkanie w sprawie dowozu dzieci do szk6l i mieszkanc6w gminy,

- spotkanie z ustgpujqc4 Paniq Dyrektor Zespotu Szk6l i Plac6wek OSwiatowo-

Wychowawczych w SuraZu w sprawie przygotowania plac6wki do roku

szkolnego 202412025 orazprzekazatia szkoty dla nowo wybranej Dyrektor,

- spotkanie z Dyrektorem Powiatowego Zxzqdu Dr6g w Biatymstoku w sprawie

utrzymania dr6g powiatowych na terenie naszej gminy,

- udzial w pracach Komisji Rewizyjnej i Komisji ds. Gospodarki i Budzetu,

- udzial w zebraniu Wsp6lnoty Gruntowej ,,Gr4dek" w Sura2u,

- spotkanie z wykonawc4 i inspektorem nadzoru modemizacji hydrofomi,

- spotkanie z wykonawc4 Swietlicy w Kowalach i Swietlicy w Zawykach.

Pkt.l2. Zapytania i wolne wnioski.

Radna Pani Anna Wilenta zwr6cila sig z pytaniem, jakie drogi z terenu gminy

Aolono o dofinansowanie do dr6g samorz4dowych?

8



Burmistrz Sura2a Pan Henryk tr-apriski stwierdzil, iz po rozmowach z powiatem
gsta]ono, 2e zostanie zloZony wniosek o dofinansowanie drogi powiatowej Rynki-
Sredziriskie. Nadmienil Pan Burmistrz, iz cy. ,,pula Srodk6w na' cale
wojew6dawo z tego programu, to na sam Powiat bialostocki, to jest za malo.
My6lg, 2e jak z Powiatu bialostockiego przejdzie jedna, dwie drogi, to bgdzie
wszystko. Sam kosztorys na t4 drogg Rynki-Sredziriskie opiewa rri 12 mln. zl.,
a dofinansowanie jest 50%o, czyli 6 mln. zl. Pula rirodk6w, to jest niecale 60 mln.
zl. na cale wojew6dawo." Nadmienil Pan Burmistrz, iZ zostal zlolony r6wnie2
wniosek o dofinansowanie na drogE gminn4 w miejscowoSci Sredziriskie.
Radna Pani Zamojdazwr6cllasig z pytaniem, czy wniosek zloLony przezpowiat
uwzglgdnia jej realizacjg etapowo, czy caloSciowo? Czy ta kwota podanaprzez
Pana dotyczy jej calkowitego wykonania, czy teL jednego z etap6w?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 realizacja jel jest podzielona na etapy, a cena 12 mln
zl. dotyczy wykonania pierwszego etapu.
Radny Pan Pawel Litwiriczuk stwierdzil ,iznaszadroga Rynki - Sredziriskie jest
w bardzo ztym stanie i nalezy jq jak najszybciej wykonai, nawet niezalemie jakie
bytyby to Srodki. Zdaniem radnego, Powiat wykonuje wszgdzie drogi, a drogE
w Rynkach pomija. Przez 14 lat na tej drodze nie ma chodnika, a droga
w Sredziriskich jest zalewana przez wody opadowe i tak dba Powiat
o bezpieczehstwo na drogach. Stwierdzil radny, iZ kiedyS wnioskowaliSmy
o zamontowanie progu zwalniajqcego w Rynkach, jednak Pan Burmistrz wskazal
cyt. ,,Ze na zakrgcie nie mo2na ale w Surazu na zakrgcie mo2na pr6g zwalilajqcy
zrobi6 i takie male rondo zrobili, 2e tam samochodem osobowym ledwo moma
sig zawr6ci6, a co m6wii ci4gnik zprzyczepq sig zmieSci. Kto to projektowal?"
Burmistrz SuraZa Pan Henryk tr-apiriski stwierdzil, i2 nie jest to pr6g zwalniajqcy,
a skrzyZowanie wyniesione. Projekt byl wykonany przez osoby
wyspecjalizowane w tym zakresie.
Radna Powiatu Bialostockiego Pani Agnieszka Jarmolowicz stwierdzila, iz to
rondo jest tak zaprojektowane, 2eby duhe sprzgty mogly przez rondo przejechai.
Poruszaj4c sig odpowiedni4 prgdkoSciq j azdy, ka2dy samoch6d poradzi sobie na
tym rondzie. Nie jesteSmy wszyscy drogowcami i nie znamy siE wszyscy na
przepisach drogowych, a wszyscy tak lekko oceniaj4 cryj4S prac7, wiedzg.
Projektanci, kt6rzy projektujq takie inwestycje nie mog4 tego projektowa( poza
przepisami.
Radna Pani Julita Dziemianiuk stwierdzila , i2 cy,t. ,drug4wdn4 drog4 powiatow4
jest droga z Surah w kierunku Bialegostoku w kierunku gminy TuroSri KoScielna
korzystaj4c z oka4i,2e jest z nami Radna Powiatowa chcielibySmy 2eby Pani
miala na uwadze t4 drogg, 2e to tez jest budzo w aZna droga lqczqca gming Sura2
z miastem Bialystok. Jest to droga dojazdowa zar6wno do pracy jak i do szkoty.
Ta droga jest w coraz gorszym stanie, co mySlE 2e wszyscy potwierdz4.
ChcielibySmy Zeby Pani, jako Radna Powiatowa zabiegala te2 o remont tej drogi,
bo ona jest dla nas bardzo waZna."
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Radna Powiatowa Pani Agnieszka Jarmolowicz zapewnila radnych, i2 ta droga

jest dla niej priorytetem istan tej drogi jest jej znal,;ry, gdyL codziennie z niej

korzysta.
Radny Pan Pawel Litwiriczuk zaproponowal Radnej Powiatowej, aby te2 sig

przejlchala przez drogE powiatowq Rynki-Sredziriskie i to najlepiej w okresie

kiedy woda sptywa z P6l na drogg.

Sekietarz Gminy Pan Marek Uszyriski stwierdzil, iZ cyt. .,,po to zostala zrobiona

ta dokumentacj a,Zeby tewszystkie problemy w przyszloScirozwi4zat, - zwi?zane

z odwodnieniem, bezpieczeristwem, chodnikami. Koszty tego calego

przedsigwzigcia Rynki-Sredziriskie nie wzigty sig znik4d. Sq to potg2ne Srodki'

wszysry wiemy, 2e bez Srodk6w zewngtrznych tej inwestycji nie zrealizujemy,

nie wiem jaki bysmy kredlt zaciqgngli,to i tak to sig nie uda. wigc, trzeba sklada6

wnioski. Byl w poprzednim roku zloaony, wyl4dowal na liScie rezerwowej,

zdobyl punkt6w tyle ile zdobyl. W tym roku ponownie zostal zloaorry, bgdziemy

teraz czekat, na rozstrzygnigcie. "
Radny Pan Pawel Jaroszko pochwalil wykonanie ronda wyniesionego

w Zimnochach jednak do wykonania ronda w Surazu ma duZe zastrzeaenia.

Zdaniem radnego nalezy je trochg poprawid, dop6ki jeszcze mo2na.

Pan Burmistrz stwierdzi, iit jeszsze skrzy2owanie w Sura2u nie zostalo odebrane,

a ju2 je skrytykowano.
Radna Pani Anna Jurczak zwr6cila sig z p1'taniem, czry na tym rondzie s4

umieszczone znaki o ruchu okrg2nym, jaka uchwala, ustawa, artykul reguluje

przejazd przez Srodek skrzyzowania?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 s4 maki o ruchu okrgmym i ta wysepka nie

upowa2nia, aby jechai na wprost, a kierowai sig jak ruch okrg2ny. W przypadku
jednak, jak jest to ci4gnik z dwoma przyczepami, to wiadomo, ze ta druga

przyczepanajedzie na t4 wysepkE i w6wczas nie ma konsekwencji.

Zdaniemradnej Pani Jurczak, takie pozwolenie naprzejazd powinno byi wydane

pr zez Dy r ektor a Z arz4du Dr 6 g.

Radny Pan Bogdan Owczarczuk stwierdzil, i2 byl przeciwny wykonaniu tego

skrzy2owania., gdy2 radni nie widzieli dokumentacj i tej inwestycji. Nie mo2na

mie6 pretensji do Burmistrza, gdy2 to Radni przeglosowali, tak jak Burmistrz

wam przedstawil. Zdaniem radnego bez sensu jest dziS ta rozmowa. Radny

wskazal Radnej Powiatowej, aby Powiat zaj$ sig uszkodzonym przepustem

w Zawykach Fermie na drodze powiatowej. Przy wykonaniu drogi powiatowej

w Zawykach Fermie nie naprawiono powyZszego przepustu. Wnioskowal do

Pana Burmistr z,a aby na piSmie wyst4pii do Powiatu o wykonanie tego nie

zrobionego odcinka.

Pkt.l3. Sprawy r62ne.
Radny Pan Pawel Litwiriczuk stwierdzil, iZ w trakcie doprowadzenia intemetu

szerokopasmowego nie uwzglEdniono wszystkich nieruchomosci w Rynkach
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i Sredziriskich. Radny zwr6ci sig z pytaniem, c1t. ,,Co mohnaztymdalej zrobi6?,'
Wnioskowal radny o wl4czanie oSwietlenia ulicznego w godzinach rannych.
Radny Pan Adam Sosnowski wnioskowal o poruszenie w pGE sprawy
codziennych przerw pr4du w domostwach.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 temat byl poruszany z Dyrektorem pGE, zostala
wyslana ekipa naprawcza, ale caly czasjest problem zlokalizacj1przyczyny tych
przerw.
Radna Pani Anna Wilenta nw6clla sig z pytaniem, cry gmina wystqpila do
Powiatu w sprawie powolania komisji do zamontowania lustra drogowego na
wniosek mieszkarica Zawyk?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 komisja podjgla ustalenia w tej sprawie, wr6c9 do
tre6ci ich protokofu i odpowiemy mieszkafcowi.
Radna Pani Anna Wilenta wnioskowala o zamontowanie tablicy informujqcej
o zjeLdzie do rzeki Narew. Czy wptyngty oferty na autokar szkolny?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 Zadna oferta nie wptyngla.
Radny Pan Owczarczuk zwricll sig z pytaniem, czy jest moZliwe, aby przy
trwaj4cej modemizacji stacji uzdatniania wody w Sura2u nie pozbawiad wody na
calej gminie, a jedynie zamykai odcinki na sieci korzystaj4c z zasuw?
Pan Burmistrz stwierdzil, iLw przypadku miejscowo5ci nie ma takiej mo2liwoSci,
jedynie ulice w Sura2u mo2na zamykac odcinkami, tam gdzie ocrywiScie s4

sprawne zasuwy na sieci.
Radny Pan Owczarczuk zwr6cil sig z pytaniem, po czyjej stronie leZy naprawa
zasuw?
Pan Burmistrz stwierdzil, iZkoszt ich wymiany jest po stronie gminy.
Przewodnicz1ca Rady Pani Teresa zapoznala radnych z podaniem mieszkarica
Suralaz ul. Szkolnej w sprawie podl4czenia jego dzialki do sieci wodoci4gowej.
PowyZsze pismo zostalo przekazane do Komisji ds. Gospodarki i Budzetu.
Radna Pani Anna Wilenta zwr6cila sig z pytaniem, jak wygl4da sytuacja
z projektem na zlobek? Czy dalej jest zainteresowanie tym tematem?
Sekretarz Gminy Pan Marek Uszyriski stwierdzil, iz na chwilg obecnE zlohono
aktualizacjg wniosku, gdyL moZna pozyska6 wigksze Srodki na to zadanie.
Zostalnie podpisany aneks do umowy, realizaila nast4pi w przyszlym roku.
Radny Pan Owczarcztkzg)osil obecnoSi dw6ch wilk6w w poblizu stadazwierz1t
gospodarskich w Zav'rykach. Zdaniem radnego powinno dokona6 sig odstrzalu,
gdyzw dzieri nie powinno ich tam by6.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ ten problem narasta nie tylko na terenie naszej gminy,
ale na terenie calego kraju. Wilki sq pod Scislq ochron4 i teraz sq tego skutki. Na
odstrzal nikt nie zezwoli, jedynie jest zgoda na ich odstraszanie.

Pkt.l4.Zakoiczenie obrad V Sesji Rady Miejskiej w Sura2u.

Przewodnicz4ca Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska podzigkowala za udzial
w obradach i zamknqla obrady V Sesji Rady Miejskiej w Surazu.
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Na tym protokol zakoitczono.

Protokolowala: S. FiliPczuk

Przew o dniczqcy Rady Miej skiej

Pani Teresa Poniriska
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Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Wniosek w sprawie wprowadzenia do porz4dku
sesji obrad punktu: Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na
zawarcie porozumienia migdzygminnego w zakresie organizacji
publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin po6wiqtne, tapy,
Sura2

zA(1?)
KrzysAof Bibulowicz, Julita DziemianiuK Pawel Jaroszko, Anna JurczaK Pawel Litwi6czuk Justyna Mojsak,
Bogdan Owczarczuk. Magdalena Owczarczuk, Teresa poni(ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa
Zimnoch

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE St[: 0, BRAK GLOSU: l, N|EOBECNI: I

Wyniki imiennej

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (1)
Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda

NTEOBEcNT (1)
Slawomir Kubaj

Glosowanie z dnia: 28.08.2024, 09:42:.29

3.09.2024 I Wygenerowano za pomocq app.esesja.pl, S:Jona 1 z 1



Wyniki gtosowania

Wyniki imienne:

zA (13)
Krzysaof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk, Agnieszka Edyta Filipczuk- zamojda , Pawel Jaroszko, Anna Jurczak,
Pawel Litwi6czuk Justyna Mojsak, Bogdan Owczarczuk Magdalena Owczarczuk, Teresa poni6ska, Adam
Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

Glosowano w sprawie: Przyjqcie porzqdku obrad.

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIE:0, BRAK GLOSU:0, N|EOBECN|: l

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (O)

NTEOBECNT (1)
Slawomir Kubai

Glosowanie z dnia: 28.08.2024, 09:43:55

3.09.2024 I Wgenercwano za pomocQ app_esesja.pl, Sr/ona 1 z 1



Wyniki glosowania

zA (13)
Krzysztof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk Agnieszka Edyta Filipczuk- 2amo.ida , Pawel Jaroszko, Anna Jurczak,
Pawel Litwiriczuk, Justyna Mojsak Bogdan owczarczuk Magdalena owczarczu( Teresa poni6ska, Adam
Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

Glosowano w sprawie: Projekt uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na
zniesienie wsp6lwlasno6ci nieruchomo6ci polo2onej w obrqbie
ewidencyjnym Deniski, gm. Bielsk Podlaski.

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE Sl[: 0, BRAK GLOSU: 0, N|EOBECN|: 1

Wyniki imienne:

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (0)

NTEOBECNT 0)
Slawomir Kubai

Glosowanie z dnia: 28.08.2024, 09:54.03

3-09.2024 I Wygenercwano za pomoce app.esesja.pl, S:trona 1 z 1



Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Projeh uchwaly w sprawie przystqpienia do
sporzqdzenia planu og6lnego Gminy Sura2.

ZA: 1 1, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJE SIE: 0, BRAK GLoSU: 1, N|EOBECN|: 1

Wyniki imienne:

zA (1 1)
Krzysztof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk, Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda , Anna Jurcza( pawel
Litwiriczuk, Justyna MojsaK Magdalena Owczarczuk Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa
Zimnoch

PRzEcrw 0)
Bogdan Owczarczuk

WSTRZYMUJE stE (0)

BRAK GLOSU (1)
Pawel Jaroszko

NTEOBECNT 0)
Slawomir Kubaj

Glosowanie z dnia: 28.08.2024, 09:.57:52

3.09-2024 lWygenercwano za pomoce ary.esesja-pl, S:,ona 1 z 1



Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Projekt uchwaly w sprawie zmian w Statucie
Miejsko-Gminnego O6rodka Pomocy Spolecznej w Sura2u.

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIE: 0, BRAK GLOSU:0, N|EOBECN|: 1

Wyniki imienne:

zA (13)
Kzysaof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda, Pawel Jaroszko, Anna Jurczak,
Pawel LitwifczuK Justyna Mojsak, Bogdan Owczarczu( Magdalena Owczarczuh Teresa poniriska, Adam
Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (0)

NTEOBECNT (r)
Slawomir Kubaj

Glosowanie z dnia:- 28.08.2024, 1 0:00:.37

3.09.2024 I y'lygenercwano za pomocQ app.esesja.pl, Stoha 1 z 1
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Wyniki glosowania

Wyniki imienne:

zA (13)
Kzysztof Bibulowicz, Julita Dziemianiuh Agnieszka Edyta Filipczuk- 2amojda , Pawel Jaroszko, Anna Jurczak,
Pawel Litwi6czuh Justyna Mojsak Bogdan Owczarczu( Magdalena Owczarczulg Teresa Poniriska, Adam
Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

Glosowano w sprawie: Projekt uchwaly w sprawie przekazania skargi
wedlug wla6ciwo6ci.

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE Sl[:0, BRAK GLOSU:0, N|EOBECN|: 1

PRZECTw (0)

wSTRzYMUJE stE (0)

BRAK GLOSU (O)

NTEOBECNT (1)
Slawomir Kubaj

Glosowanie z dnia: 28.08.2024, 10:03:37

3.09.2024 I Wygenercwano za pomocQ app.esesja.pl, S:trona 1 z l



Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Projeh uchwaly w sprawie pokrycia czgsci
koszt6w gospodarowania odpadami komunalnymi z dochod6w wlasnych
niepochodzqcych z pobranej oplaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi.

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIE:0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECN|: 1

Wyniki imienne:

zA 03)
Krzysztof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda , Pawel Jaroszko, Anna Jurczak
Pawel Litwiriczuk Justyna Moisak Bogdan Owczarczuk Magdalena Owczarczuk, Teresa poniriska, Adam
Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (O)

NTEOBECNT (1)
Slawomir Kubaj

Glosowanie z dnia : 28.08.2024, 1 0:36:26

3.09.2024 lWgenercwano za pomoce app.esesja_pl, S'trona 1 z 1



Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Projek uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na
zawarcie porozumienia migdzygminnego w zakresie organizacji
publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin po5wiqtne, Lapy
Sura2

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE StQ: 0, BRAK GLOSU: 0, N|EOBECN|: l

Wyniki imienne:

zA 03)
Krzysztof Bibulowicz, Julita Dziemianiuh Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda , pawel Jaroszko, Anna Jurczak,
Pawel LitwihczuK Justyna Mojsak, Bogdan owczarczuk, Magdalena owczarczuk reresa ponihska, Adam
Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (O)

NTEOBECNT (1)
Slawomir Kuba.i

Glosowanie z dnia: 28.08.2024, 10.53:32

3.09.2024 I Wygenercwano za pomocQ app_esesia.pl, Stona 1 z 1



Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Przyjqcie protokolu obrad z lv sesji Rady Miejskiej
w Sura2u.

ZA:3, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJE StE:4 BRAK GLoSU: O, N|EOBECN|: l

Wvniki imienne:

zA (3)
Krzysztof Bibulowicz, Justyna Mo.jsa( Teresa poniiska

PRZECTW (6)
Julita Dziemianiul( Agnieszka Edyta Filipczuk- 2amojda , Anna Jurczak, Bogdan owczarczuk, Magdalena
Owczarczuk Anna Wilenta

WSTRZYMUJE SIE (4)
Pawel Jaroszko, Pawel Litwiriczuk, Adam Sosnowski, Teresa Zimnoch

BRAK GLOSU (O)

NTEOBECNt (1)
Slawomir Kubaj

Glosowanie z dnia]- 28.08.2024, 11 :01].11

3.09.2024 I Wygenerowano za pofiocQ app.esesja.pl, S|.,ona 1 z l


